
КСС И ГРАНСКИТЕ СИНДИКАТИ СО
ПОДДРШКА ЗА ШТРАЈКОТ НА СОНК
Писма за поддршка за Генералниот штрајк на СОНК, кој започна
денес  11.04.2022  година,  пристигнаа  и  од  КСС  и  гранските
синдикати  во  земјава.  Тие  даваат  целосна,  недвосмислена  и
безрезервна поддршка за активностите на СОНК во борбата за
достоинство, праведност и почит кон трудот на работниците.

Во  продолжение  можете  да  погледнете  дел  од  писмата  за
поддршка:

http://sonk.org.mk/%d0%ba%d1%81%d1%81-%d0%b8-%d0%b3%d1%80%d0%b0%d0%bd%d1%81%d0%ba%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%81%d0%b8%d0%bd%d0%b4%d0%b8%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%b7%d0%b5%d0%bc%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d1%81/
http://sonk.org.mk/%d0%ba%d1%81%d1%81-%d0%b8-%d0%b3%d1%80%d0%b0%d0%bd%d1%81%d0%ba%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d1%81%d0%b8%d0%bd%d0%b4%d0%b8%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%b7%d0%b5%d0%bc%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d1%81/


























 



 

ОТВОРЕНА ПОКАНА ЗА ПРИСУСТВО
НА  СЕДНИЦАТА  НА  СОВЕТОТ  НА
СОНК

ДО  МИНИСТЕРОТ  ЗА  ОБРАЗОВАНИЕ  И  НАУКА,
АБДИЛАЌИМ АДЕМИ
До
Абдилаќим Адеми
Министер за образование и наука

Почитуван Г – дине Министер Адеми,

Со нужно почитување и со надеж дека конечно ќе прифатите да
дојдете на седница на највисокиот орган на одлучување на СОНК,
ете одлучив да Ве поканам со вака отворена покана, иако добро
знам дека тоа не е многу вообичаено. Но за жал, почитуван Г-
дине Министер, сигурно дека не е вообичаено скоро повеќе од
половина година и во истиот период кој знае колку пати, Ви
имаме  испраќано  покани  да  присуствувате  на  седниците  на
Советот и за нас од непознати причини досега не го направивте
тоа  ниту  еднаш.  Дополнително  се  чувствуваме  непријатно  и
поради фактот дека досега не добивме ниту писмен, ниту усмен
одговор на поканите.

Почитуван Г-дине Министер, втора недела огромен број на наши
членови, ама истите се и Ваши јавни службеници,се во штрајк.
Нивните  легитимни  претставници  во  Советот  на  СОНК  донесоа
Одлука  за  штрајк,  откако  членовите  претходно,  во  огромно

http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d1%82%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b5%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%be%d0%ba%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%81%d1%83%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%be-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8/


мнозинство, се изјаснија за Барањата и за штрајк и повеќе пати
Советот  едногласно  ги  носи  одлуките  за  продолжување  на
штрајкот, ама исто така Ве повикува итно да продолжат, поточно
да започнат преговори со Вас.

Последната Ваша изјава дека ќе продолжите да преговарате со
СОНК,  само  доколку  штрајкот  биде  прекинат,  истата  ја
коментираа многу компетенти лица како од Р. Македонија, така и
од меѓународни организации и од тие причини јас нема да се
впуштам  во  коментар  за  тоа.  Намерата  на  испраќањето  на
отворенава покана ми е многу искрена и ќе бидам исклучително
радосен доколку ја прифатите и да дојдете на седницата на
Советот во недела, на 01-02-2015 год. Пред целата јавност Ви
ветувам дека Вие ќе го имате почетното обраќање на седницата и
можноста да им објасните зошто е потребно, прво да го прекинат
штрајкот, па после да преговарате со СОНК, за веќе изречените
казни по резултатите од екстерното оценување на учениците, за
кои денес дознаваме дека е издаден налог за пресметување со
платата  за  јануари  и  зошто  толку  лесно  поминавте  преку
изјавата на првиот синдикалец за образование во Европа, кој
патем речено имаше чест и лично тоа да Ви го каже, дека тоа е
единствен случај и несреќен македонски изум.

Почитуван Министер, Ве молам, дојдете на седницата и кажете им
на тие што донесоа Одлука за штрајк, дека не им се реални
барањата за зголемување на платите, иако и Вие знаете дека се
најниски од сите европски држави, се разбира вклучувајќи ги и
сите соседни земји.

Почитуван  Г-дине  Министер,  кажете  им  исто  така,  како  се
спроведе  екстерното  тестирање,  каков  нов  квалитет  покажаа
заменските  наставници,  за  разлика  од  овие  ,,непослушни”
наставници, меѓу кои ги има и стотици и ститици со звања –
истакнат и особено истакнат просветен работник и стотици од
нив  биле  наставници  на  сите  министри,  досегашни  премиери,
претседатели на државата, универзитетски професори, пратеници,
амбасадори, познати инженери, истакнати доктори во медицината,
светски познати културни дејци… И сега, дел од нив ќе ја



завршуваат својата просветителска мисија, како казнети, што
значи лоши наставници.

Почитуван Министер, членовите на Советот од кои најголемиот
дел се наставници, исто така кажете им, како можеа да бидат
толку “наивни“ и без никаква “вистинска“причина, толку месеци
наназад и досега девет дена да бидат во штрајк, само заради
тоа на претседателот на синдикатот, кој исто така е нивни
колега  наставник,  преку  штрајк  да  му  одработат  да  биде
реизбран и тоа дури после една година.

И за жал, сосема на крај, Ви ветувам, ако навистина изнесете
аргументи со кои ќе не убедите дека сме погрешиле, што на
гарантирано право со Устав, но и вродено човечко право за
одбрана на сопственото достоинство се одваживме да побараме
нешто за што Ви ги презентиравме нашите аргументи, а досега
единствено имаме добиено одговор дека ниедно од нашите барања
не се реални, па и дури преку Ваши гласноговорници, дека се
штетни и за самите нас. Во таков случај ќе Ве испратиме со
аплауз

Почитуван  Г-дине  Министер,  Ве  молиме,  дојдете  конечно,  на
седницата на Советот на единствениот репрезентативен синдикат
за образование во Р. Македонија, што меѓу другото Ви е и
законска обврска. Искрени поздрави,

П.С. Седницата ќе се одржи на 01-02-2015 год. (недела), со
почеток во 13 часот во салата за состаноци на СОНК – пошта 2
(нова железничка станица).

Претседател,
Јаким Неделков



НЕКА  ДУХОТ  НА  НОВАТА  2021
ГОДИНА ВИ ГИ ИСПОЛНИ СРЦАТА
СО  СПОКОЈСТВО  И  МИР,  А
НОВОГОДИШНАТА СВЕТЛИНА ВИ ГО
ОСВЕТЛИ ПАТОТ КОН СРЕЌАТА И
УСПЕХОТ НА СЕКОЕ ПОЛЕ

ЈАВЕН ПОВИК за ангажирање на
експерт  за  изработка  на
научна студија за состојбите
со безбедност и здравје при
работа  во  дејностите  на
образование, наука и култура,
познавање  на  стандардите  за
БЗР  и  нивна  примена  во
институциите  од  споменатите

http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b4%d1%83%d1%85%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b0%d1%82%d0%b0-2021-%d0%b3%d0%be%d0%b4%d0%b8%d0%bd%d0%b0-%d0%b2%d0%b8-%d0%b3%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/


дејности во Република Северна
Македонија
Самостојниот  синдикат  за  образование,  наука  и  култура  на
Република Македонија за потребите на проектот ,,Безбедност и
здравје  при  работа  во  дејностите  на  образование  и  наука”
објавува  Јавен повик за ангажирање на експерт за изработка на
научна  студија  за  состојбите  со  безбедност  и  здравје  при
работа  во  дејностите  на  образование,  наука  и  култура,
познавање  на  стандардите  за  БЗР  и  нивна  примена  во
институциите  од  споменатите  дејности  во  Република  Северна
Македонија.

Барањето  за  доставување  на  понуди  може  да  се  погледне  на
следниот линк:

Барање за доставување на понуди за изработка на научна
студија за
потребите на проектот ,,Безбедност и здравје при работа
во дејностите на
образование  и  наука”,  референтен  број  на  проектот
(0302-15/19)

4  –та  РЕДОВНА  СЕДНИЦА  НА
СОВЕТОТ НА СОНК

ТРГНЕТЕ ГИ РАЦЕТЕ ОД СОНК
РЕАКЦИЈА НА СОНК ВО ВРСКА  СО НАПАДИТЕ ОД ВИСОКИ ПРЕТСТАВНИЦИ
ОД СОЦИЈАЛ-ДЕМОКРАТСКИОТ СОЈУЗ

http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d0%ba-%d0%b7%d0%b0-%d0%b7%d0%b0-%d0%b0%d0%bd%d0%b3%d0%b0%d0%b6%d0%b8%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%bd%d0%b0-%d0%b5%d0%ba%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%80/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/12/Јавен-повик-за-студија-02.11.2022.pdf
http://sonk.org.mk/4-%d1%82%d0%b0-%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%be%d0%b2%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd/
http://sonk.org.mk/4-%d1%82%d0%b0-%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%be%d0%b2%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd/


Советот на Самостојниот синдикат за образование, наука  и
култура  на  Република  Македонија  (  СОНК  )  ,  на  седницата
одржана  на  15-10-2016  година,  расправаше  во  врска  со
зачестените напади врз СОНК од страна на високи претставници
на една од политичките партии во Република Македонија. Во
подолг  период,  а  особено  во  последно  време,  со  ваквите
политикантски  активности,  СДСМ  прави  повреда  на  уставно
загарантираното право на синдикално организирање и активност,
а во исто време со притисоците што ги врши врз СОНК прави
кривично дело ,санкционирано со Кривичниот законик на Р.М.

Досега не е познат случај во периодот од самостојноста на
Р.Македонија, политичка партија, јавно преку прес-конференции
да  врши  напади  со  невистини,  шпекулации  и  целосни
дезинформации за активности на легитимен и легален Синдикат во
Република Македонија, кој  е и членка на сите меѓународни
асоцијации на синдикално  организирање. Ваквото однесување е
без преседан и во пошироки рамки, а особено не на просторите
на Европскиот континент.

Вчудоневидува  фактот  ,  потпретседател  на  оваа  политичка
партија преку прес-конференција, одржана на 23-ти септември
о.г.  да врши невиден напад врз најголемиот грански синдикат
во државата,а  на протестот организиран од страна на истата
политичка партија за време на празникот 11 октомври, група на
нивни преставници пред седиштето на СОНК, повторно во име на
споменатата политичка партија, со транспаренти атакуваа врз
нашиот Синдикат и вчерашниот ден, претседател на комисија за
образование на општинската организација од Прилеп, повторно
преку  прес-конференција,  со  пласирање  на  целосни  невистини
изврши груб напад врз СОНК.

Советот  на  СОНК,  го  повикува  највисокото  раководство  на
Социјал-   демократскиот  сојуз  веднаш  да  превземат  мерки,
согласно  Уставот,  законите  и  меѓународните  конвенции,  да
престанат ваквите  вчудоневидувачки однесувања и да ги тргнат
целосно  обидите  за  рушење  на  угледот,  со  крајна  цел  и
разбивање  на  нашиот  Синдикат.



Советот на СОНК, укажува дека,  доколку не бидат превземени
бараните мерки од страна на споменатата политичка партија,
веднаш ќе побараме да дојдат претставници од Интернационалата
за образование и Европската конфедерација на синдикатите за
образование, чија редовна членка е СОНК повеќе од деценија и
пол, како и Меѓународната организација за труд, со цел на лице
место да бидат запознати со сите овие случувања и со конкретни
докази за истото. Исто така, СОНК ќе ги информира и амбасадите
во  Република  Македонија,  вклучително  и  Амбасадата  на
европската  унија.

СОНК го има правото да превземе и други мерки, во одбрана на
самостојноста и интегритетот на организацијата и тоа ќе се
случи доколку, повторуваме, в е д н а ш  не престанат досега
невидените однесувања на политичка партија во подолг временски
период и не само во нашата држава.

ОБЈАВЕН  ИНТЕРЕН  ОГЛАС  за
избор  и  именување  на
претседатели  на  Регионални
одбори на СОНК
Советот на СОНК, како највисок орган помеѓу два конгреса, на
својата 13-та редовна седница, одржана на 11.08.2022 година, а
согласно Статутот на СОНК, донесе Одлука за објавување на
Интерен  оглас  за  избор  и  именување  на  претседатели  на
Регионални  одбори  на  СОНК.

Интерниот  оглас  за  избор  и  именување  на  претседатели  на
Регионални одбори на СОНК, може да се погледне подолу:

http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b1%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b5%d0%bd-%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81-%d0%b7%d0%b0-%d0%b8%d0%b7%d0%b1%d0%be%d1%80-%d0%b8-%d0%b8%d0%bc%d0%b5%d0%bd%d1%83-2/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b1%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b5%d0%bd-%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81-%d0%b7%d0%b0-%d0%b8%d0%b7%d0%b1%d0%be%d1%80-%d0%b8-%d0%b8%d0%bc%d0%b5%d0%bd%d1%83-2/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b1%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b5%d0%bd-%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81-%d0%b7%d0%b0-%d0%b8%d0%b7%d0%b1%d0%be%d1%80-%d0%b8-%d0%b8%d0%bc%d0%b5%d0%bd%d1%83-2/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b1%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%b8%d0%bd%d1%82%d0%b5%d1%80%d0%b5%d0%bd-%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81-%d0%b7%d0%b0-%d0%b8%d0%b7%d0%b1%d0%be%d1%80-%d0%b8-%d0%b8%d0%bc%d0%b5%d0%bd%d1%83-2/


интерен оглас македонски јазик
интерен оглас албански јазик
критериуми за избор и именување на претседатели на РО на
СОНК

СОНК УПАТИ БАРАЊЕ ДО МОН ЗА
ОСТВАРУВАЊЕ НА РАБОТНА СРЕДБА
По остварената работна средба со министерот за образовани и
наука, г-ѓа Мила Царовска и претседателот на СОНК, г-дин Јаким
Неделков, беше договорено СОНК да изготви барања за актуелни
прашања и проблеми во сферата на образованието, на сите нивоа.

На  ден  14.09.2020  година,  СОНК  достави  Барање  до  МОН  за
оствaрување на работна средба, кое може да го погледнете тука.

Повисоки плати и исплата на
патни  трошоци  –  дел  од
барањата  на  Регионалниот
одбор на СОНК – Прилеп
Регионалниот одбор на СОНК – Прилеп на 10.02.2022 година одржа
работен состанок, на кој беа отворени многу прашања по однос
на колективните договори за основно и средно образование.

На  состанокот  беа  поставени  барања  за  потпишување  на

http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/08/Интерен-оглас-за-избор-и-именување-на-претседатели-на-РО-на-СОНК-македонски-јазик.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/08/Интерен-оглас-за-избор-и-именување-на-претседатели-на-РО-на-СОНК-албански-јазик.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/08/Критериуми-за-избор-и-именување-на-претседатели-на-РО-на-СОНК.pdf
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/08/Критериуми-за-избор-и-именување-на-претседатели-на-РО-на-СОНК.pdf
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d1%83%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b1%d0%b0%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%b4%d0%be-%d0%bc%d0%be%d0%bd-%d0%b7%d0%b0-%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d1%83%d0%b2%d0%b0%d1%9a/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d1%83%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b1%d0%b0%d1%80%d0%b0%d1%9a%d0%b5-%d0%b4%d0%be-%d0%bc%d0%be%d0%bd-%d0%b7%d0%b0-%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b2%d0%b0%d1%80%d1%83%d0%b2%d0%b0%d1%9a/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2020/09/Барање-за-работна-средба-МОН.jpeg
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%bd%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%be%d1%88/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%bd%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%be%d1%88/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%bd%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%be%d1%88/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%b8-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b8-%d0%b8%d1%81%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%b0%d1%82%d0%bd%d0%b8-%d1%82%d1%80%d0%be%d1%88/


колективните  договори  заклучно  до  15  Март,  вметнување  на
соодветни  решенија  за  патните  трошоци  на  вработените  во
руралните средини, како и почитување на истите од страна на
директорите на институциите по нивно потпишување. Понатаму, се
побара исплата на ветеното покачување на платата која беше
договорена  со  предупредувачкиот  штрајк  во  2019  година,
намалување на работното време на стручните соработници на 6
часа, зголемување на процентот на сложеност при работа со деца
со потешкотии во комбинирани паралелки, како и зголемување на
процентот на исплата на класното раководство поради обемот на
работа и обврските на класниот раководител.

Исто така, на состанокот беше дискутирано и за потребата од
исплата на К-15 во сите области кои ги застапува СОНК, враќање
на стекнатите, а изгубени права, јубилејни награди итн.

 

ОДРЖАНА  РАБОТНА  СРЕДБА  СО
ЧЛЕНОВИТЕ  НА  СОНК  ВО
ГРАДИНКИТЕ ОД БИТОЛА
ВРАБОТЕНИТЕ  ВО ГРАДИНКИТЕ  БАРААТ  ИТНО  ЗГОЛЕМУВАЊЕ  НА
ПЛАТИТЕ  И  ПОДОБРУВАЊЕ  НА  УСЛОВИТЕ ЗА  РАБОТА

            Во текот на изминатата недела, поточно на
25.04.2018 година, по иницијатива на членството на СОНК од
детските градинки “Естреја Овадија-Мара” и “Мајски цвет“ од
Битола, раководството на СОНК, Претседателот Јаким Неделков,
Генералниот секретар на Советот на СОНК, Весна Неделковска и
Претседалот  на  Регионалниот  одбор  на  СОНК-Битола,  Илија
Белџигеровски, присуствуваа на работна средба со поголем број

http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/


на членови на СОНК од овие две синдикални организации.

На работната средба, членството на СОНК, застапено од сите
работни места во оваа дејност, изрази огромно незадоволство од
произлезените проблеми со кои што се соочуваат во текот на
нивното  работење.  Од  дискусиите  произлегоа  повеќе  отворени
прашања, кои  може да се заокружат и третираат од два аспекта
и тоа: социјалниот статус и условите за работа на вработените
во градинките.

Од аспект на социјалниот статус, произнесеното незадоволство е
по однос на висината на платите во оваа дејност, нецелосната
примена на утврдените коефициенти според Колективниот договор,
кој патем да споменеме е потпишан во 2011 година и до ден
денес во делот на платите нема целосна примена, секако и 
дополнително  примената на минималната плата врз основа на
Законот за минимална плата, што предизвика изедначување на
платите на повеќе работни места, без разлика на пропишаните
коефициенти на сложеност на работното место и приближување на
висината на платите со носителите на дејноста.

По однос на условите за работа, искажаното незадоволство се
однесуваше на непочитување на Законот за заштита на децата во



делот на утврдените нормативи за број на деца во групите, каде
што во овој момент бројот на децата двојно се зголемени, а
некаде  и  тројно,  со  што  се  создава  и  непочитување  на
пропишаните  услови  за  работа  согласно  Правилникот  за
нормативите и стандардите во детските градинки.  Исто така, со
воведување на електронско водење на администрација, членството
на СОНК во овој поглед се соочува со немање на доволен број на
средства (компјутер, лап-топ и слично), за вакво водење на е-
дневникот. Во оваа насока, мора да се спомене дека бројот на
вработени не соодејствува или нема доволен број за опслужување
на вака зголемениот број на деца во групите.

На крајот од работната средба, заеднички заклучок од страна на
членовите на СОНК беше дека раководството на СОНК, во рамките
на својте надлежности, итно да побара од своите социјални
партнери (директор на установа, градоначалник или министер)
решавање на овие посочени проблеми и надминување на ваквите
состојби  во  градинките.   Доколку  надлежните  во  детската
заштита немаат слух за решавање на овие горчливи прашања,
членовите на СОНК побараа од  Советот на СОНК да донесат
одлука за превземање на порадикални мерки.

СОВЕТОТ НА СОНК СО ЗАКЛУЧОЦИ
ИМ  ПОСАКА  ДОБРЕДОЈДЕ  НА
НОВОИЗБРАНИТЕ МИНИСТРИ
Советот  на  Самостојниот  синдикат  за  образование,  наука  и
култура на Република Македонија – СОНК на 18.01.2022 година ја
одржа  својата  1-ва  седница.  На  дневниот  ред,  покрај
конституирање  на  новото  раководство,  се  дискутираше  и  за
повеќе актуелни состојби во дејностите што ги застапува СОНК.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%bb%d1%83%d1%87%d0%be%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be%d1%81%d0%b0%d0%ba%d0%b0/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%bb%d1%83%d1%87%d0%be%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be%d1%81%d0%b0%d0%ba%d0%b0/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%b7%d0%b0%d0%ba%d0%bb%d1%83%d1%87%d0%be%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be%d1%81%d0%b0%d0%ba%d0%b0/


На седницата беа отворени многу теми поврзани со продолжување
на  социјалниот  дијалог  со  социјалните  партнери,  како  и
изнаоѓање на заеднички решенија по однос на отворените прашања
во сите дејности: детска заштита, основно, средно и високо
образование, наука и култура. Главен акцент беше ставен на
големото незадоволство заради стагнација на платите во однос
на големиот раст на цените за животните трошоци и опаѓање на
животниот стандард.

По опширната дискусија, Советот на СОНК со заеднички став
одлучи да се донесат Заклучоци, кои ќе бидат испратени до сите
министри односно до МОН, МТСП и Министерството за култура.

Советот на СОНК едногласно ги донесе следните Заклучоци.

http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2022/01/Заклучоци.pdf

